
700 000 ton avfall till Halmstad 
”Investeringar i HEM AB” är ett ärende som kommunfullmäktige ska avgöra på torsdag. Det 
sägs handla om pannreparationer, men kostnaden endast antyds. Kommunfullmäktige 
förväntas säga ja till en investering utan att veta kostnaden, men märkligast är: Den fråga som 
ska avgöras är betydligt större än vad som redovisats. 
 
Vad det är fråga om är att 700 000 ton avfall (lika mycket som kastas i Halmstads soptunnor 
på 25 år) ska transporteras in till Halmstad mellan 2015 och 2025 för att här eldas till 
fjärrvärme under höst, vinter och vår och askan deponeras. Då värmen från detta avfall inte 
har avsättning hela året krävs säsongslagring, vilket ibland varit problematiskt och av många 
ifrågasatt. En annan följd är troligen att den spillvärme som finns i Halmstad kommer att bli 
tämligen outnyttjad 15 år framåt. Halmstads energi- och avfallspolitik läggs fast på 15 års 
sikt. Det framgår inte med ett ord att det är dessa frågor som folkets valda ombud tar ställning 
till. 
 
Helheten i åtgärden kan vara bra eller dålig, och de senaste åren har eldandet varit bra, men 
det är fullmäktige som har att avgöra denna typ av frågor efter att Halmstadborna först fått en 
möjlighet att säga sitt. För att detta ska kunna fungera krävs att frågan redovisas på ett 
balanserat och allsidigt sätt inför beslutet. Om man tittar vidare finner man att följande saknas 
i underlaget: 
 

• Hur påverkas Halmstads miljö och utsläppen av växthusgaser? 
• Hur påverkas taxor för fjärrvärme och avfall? 
• Hur uppfyller förslaget de villkor som fullmäktige ställt upp i avfallsplan och 

energiplan? (Det lilla som kan läsas är delvis missvisande.) 
• Hur påverkas de lokala industriernas möjlighet att leverera sin spillvärme till 

fjärrvärmenätet? 
• Vilka alternativ finns, var kan ledamöterna ta del av dessa och hur kan man se att den 

föreslagna lösningen är bäst? 
• Vilket risktagande är förknippat med beslutet? 
• Är det ett alternativ att samarbeta med andra kommuner eller företag i anslutning till 

den tänkta investeringen? 
 
Frågorna är viktiga, många och obesvarade. En ledamot i kommunfullmäktige ska för 800 kr i 
månadsarvode ta ställning till allt som är viktigt i Halmstad. Detta kräver att de får klara och 
tydliga beslutsunderlag där de lätt kan överblicka en fråga, se konsekvenser och alternativ, 
samt ta ställning.  
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